

Protokół nr XI/2025 z sesji

XI Sesja IX Kadencji Rady Miejskiej w Nowym Warpnie

data posiedzenia: 29-10-2025

miejsce posiedzenia: Sala Posiedzeń Urzędu Gminy w Nowym Warpnie; pl. Zwycięstwa 1; 72-022
Nowe Warpno

Porządek obrad

1. Sprawy regulaminowe
 - A. otwarcie obrad
 - B. stwierdzenie quorum
 - C. zatwierdzenie porządku
2. Interpelacje i wnioski radnych
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie
4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie gminy Nowe Warpno
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/088/2020 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Nowe Warpno
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Nowe Warpno z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2026”
 - A. przedstawienie projektu uchwały
 - B. stanowisko stałych komisji Rady Miejskiej
 - C. dyskusja
 - D. głosowanie
9. Komunikaty i informacje
10. Sprawy organizacyjne
11. Zamknięcie obrad

Wykaz głosowań

1. Zmiana porządku obrad (2025-10-29 16:19:40)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 12 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025 (2025-10-29 16:24:24)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 12 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

3. Zmiana w paragrafie 1 punkt 2 litera C uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie gminy Nowe Warpno (2025-10-29 16:32:33)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 9 - Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis;

PRZECIW - 1 - Jolanta Falkowska - Sobolewska;

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Wiesław Andrzejewski; Mariusz Wnuk;

4. Podjęcie uchwały z wprowadzoną zmianą w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie gminy Nowe Warpno (2025-10-29 16:34:11)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 9 - Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis;

PRZECIW - 1 - Jolanta Falkowska - Sobolewska;

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Wiesław Andrzejewski; Mariusz Wnuk;

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/088/2020 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z

dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień (2025-10-29 16:44:10)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 11 - Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Wiesław Andrzejewski;

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno (2025-10-29 16:47:28)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 12 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Nowe Warpno (2025-10-29 16:50:21)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 12 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Nowe Warpno (2025-10-29 16:53:57)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0), nieobecni: 3

ZA - 12 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk;

PRZECIW - 0 -

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

W dniu 29.10.2025 roku odbyła się posiedzenie XI Sesji IX Kadencji Rady Miejskiej w Nowym Warpnie, które rozpoczęło się o godzinie 16:00 i trwała do godziny 17:49. Sesję poprowadziła Przewodnicząca Rady Helena Kowalska, protokołowała Kamila Kryger.

Zgodnie z listą obecności z chwilą rozpoczęcia posiedzenia sesji, na skład 15 radnych, obecnych było 12 radnych. W związku z tym rada posiada quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. Nieobecny był Radny Piotr Skirmuntt, Łukasz Szwebel, Paweł Wojcieszczyk. Z pracowników Urzędu Gminy w Nowym Warpnie obecni byli Burmistrz Nowego Warpna Jarosław Burba, Sekretarz Gminy

Rozalia Adamska, Skarbnik Gminy Nowe Warpno Jolanta Jędrzejczak spośród Kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Nowym Warpnie Robert Rogowski, Spośród Jednostek Pomocniczych Gminy obecny był, Sołtys Sołectwa Warnołęka Mariusz Wysocki, Przewodnicząca Osiedla Podgrodzie Iwona Kopytowska, oraz goście Marek Szczepankiewicz, Jarosław Jaguszewski.

Przebieg obrad:

00:00:01 - 00:01:43

Ad. 1 Otwarcie obrad

Przewodnicząca Rady Helena Kowalska: *Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram jedenastą sesję Rady Miejskiej w Nowym Warpnie. Na wstępie witam bardzo serdecznie pana burmistrza, panią sekretarz, witam przewodniczących jednostek pomocniczych, witam bardzo serdecznie przewodniczącego Izby Rolniczej, pana Marka Szczepankiewicza serdecznie, cieszymy się, że nas pan zaszczylił swoją obecnością. Witam dyrektora, witam mieszkańców, witam Państwa radnych. Na sali mamy 12 radnych. Możemy prawomocnie podejmować decyzję. Przypominam, że sesja jest nagrywana. Proszę o wyłączenie telefonów i zachowanie ciszy. Przechodzimy do porządku obrad. Proszę Panie Burmistrzu*

Burmistrz: *Chciałem złożyć wniosek formalny. O wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie Gminy Nowe Warpno. Wczoraj, w czasie dyskusji, przedwczoraj, w czasie dyskusji podczas obrad komisji stałych Rady Miejskiej nasunęły się pewne wątpliwości co do precyzyjności tej uchwały i po konsultacjach z mecenasem ustaliliśmy, że potrzeba doprecyzowania niektórych kwestii, jak również w związku z tymi zmianami potrzebujemy uzyskać opinię UOKiK. Stąd mój wniosek o wycofanie tego projektu. Dziękuję.*

Helena Kowalska: *Dziękuję bardzo. To, drodzy Państwo, to było w punkcie siódmym, więc nastąpi przesunięcie, czyli punkt ósmy będzie siódmym, tak? Może nie będę czytała. Rozumiemy. Czy mamy jakieś jeszcze uwagi do porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. To przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad po zmianach? Dziękuję bardzo. Przyjęto jednogłośnie.*

00:01:43 - 00:02:15

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych.

Przewodnicząca Rady Helena Kowalska: *Na tą chwilę żadne nie wpłynęły.*

00:02:15 - 00:07:20

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warownie z dnia 11 grudnia 2024 roku. W sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025.

Helena Kowalska: *Punkt trzeci. I co tutaj mamy? Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 5 łamane na 039 na 2024 Rady Miejskiej w Nowym Warownie z dnia 11 grudnia 2024 roku. W sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025. Może zrobimy najpierw uchwałę i. Panie Burmistrzu, czy możemy poprosić, żeby potem zarządzenia już odczytała po kolei? To wprowadzimy w punkcie wolnych wnioskach, bo wtedy będzie od razu przedstawimy to, co potrzebujemy. Także przepraszam za zamieszanie. I przechodzimy do tego punktu trzeciego. Zgodnie z porządkiem obrad. Proszę o przedstawienie projektu uchwały Panią Skarbnik.*

Jolanta Jędrzejczak: Zwiększamy dochody i wydatki w rozdziale 01/02/95 Dotacje celowe od Wojewody na zadania zlecone. Są to dopłaty do paliwa rolniczego, potocznie zwany podatek akcyzowy w wysokości 37.600 zł 75 groszy. Zwiększamy dochody i wydatki w rozdziale 952 95. Przecież to jest dotacja celowa na zadania zlecone od wojewody, na szkolenia i akcje informacyjne z zakresu obrony cywilnej. Kwota 100.000 zł. zwiększenie dochodów i wydatków. Rozdział 801 94 82 Ministerstwa Edukacji Narodowej na zadanie pod nazwą Mała Szkoła kwota 329.000 zwiększenie dochodów i wydatków. Rozdział 852 28 Dotacja na zadania zlecone od Wojewody na usługi opiekuńcze kwota 2.000 155 Zwiększenie dochodów i wydatków na ten sam rozdział. Podobne zadanie pod tą samą nazwą. Kwota 14.599 45 gr. Są to zadania własne. Zwiększenie wydatków. Rozdział 620 na zakup nowych przystankowych kwota 50.000 zł. Zmniejszamy wydatki w rozdziale 75095 kwotę 200 000. Wydatek został przeniesiony na rok 2026 oraz pojawił się nam nowy dodatek w rozdziale 75412 na zakup pieca do OSP. Osp Brzóska kwota 12.000 To są wszystkie zmiany finansowe.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.

Emilia Kalisz: Komisja do spraw Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Stanowisko w sprawie opracowania zmiany uchwały nr 10 łamane przez 039, łamane przez 2024 Rady Miejskiej w Nowym Warknie z 11 grudnia 2024 roku. W sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 5 za 10 osób.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Pytania. Dziękuję pięknie. To przechodzimy do głosowania. Dziękuję bardzo przyjęto uchwałę jednogłośnie.

00:07:20 - 00:14:30

Ad. 4 Jest to podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie Gminy Nowe Warpno.

Helena Kowalska: Przechodzimy do punktu czwartego. Jest to podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie Gminy Nowe Warpno. Przedstawienie projektu uchwały. Czy Pan Burmistrz tytułem wstępu.

Jarosław Burba : Uchwała jak co roku podejmowana. Trzeba zwrócić uwagę na to, że dochody z podatków są jednym z podstawowych dochodów gminy i dochody bieżące, które też pozwalają na funkcjonowanie i realizację wszelkich zamierzeń. A tych zamierzeń i w ostatnim okresie, jak również i na następne okresie myślę, że jest dość dużo i no są też związane koszty. Jeżeli chodzi o podatki, to zaproponowane rozwiązanie odnośnie wysokości stawek podatków proponujemy utrzymać relacje przy obniżeniu podatków dla właścicieli budynków mieszkalnych i tutaj nie Utrwalać na maksymalnym poziomie. I ta relacja jest podobna jak w roku ubiegłym, jak również w kategorii podatków od pozostałych budynków. Również zastosować obniżenie w stosunku do stawki maksymalnej. W stosunku do ubiegłego roku również padła propozycja, aby zmniejszyć wysokość stawki podatku od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej polegającej na wynajmie pokoi gościnnych oraz budynków letniskowych związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej o charakterze turystycznym, znajdujących się na obszarze gminy I tutaj podyktowane to jest też tym, że tak naprawdę nasza gmina jest gminą. Oczywiście nie odkrywamy niczego nowego, typowo turystyczną i turyści przebywają w tych kwaterach, które są w obrocie w oparciu o właśnie mieszkania, domy, pomieszczenia, domki letniskowe należące do właścicieli, głównie prywatnych. I ci właściciele oczywiście są opodatkowani w urzędzie skarbowym kwotą ryczałtową. I tutaj też proponujemy, aby również i gmina zauważyła, że nie jest to w pełni skalować działalność gospodarczą, aczkolwiek też to nie jest działalność nie nastawiona na zysk, bo również ci właściciele nieruchomości z tego tytułu oczywiście dochód uzyskują, ale w urzędzie skarbowym płacą ryczałtowo i

też zaproponowano, aby tę stawkę w stosunku do maksymalnej stawki nieco obniżyć. Myślę, że to z punktu widzenia takiej gminy i też jest ważne, aby nieruchomości funkcjonowały, były, bo to tak naprawdę turyści też dają radę, więc też i miejsca pracy, bo czy to powstają nowe bary, punkty gastronomiczne, tam też są zatrudnione osoby z terenu gminy i myślę, że to też jest ważne. To tak tytułem wstępu.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.

Emilia Kalisz: Rada Miejska w Nowym Targu. Komisja do spraw Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Stanowisko w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2026 rok obowiązujących na terenie Gminy Nowe Warpno. Komisja proponuje przyjąć uchwałę, ale ze zmianami w paragrafie 1 punkt 2c. Tutaj w projekcie uchwały jest określa się następujące roczne stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy Nowe Warpno w roku 2026. Od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej polegającej na wynajmie pokoi gościnnych oraz budynków letniskowych związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej o charakterze turystycznym, znajdujących się na obszarach wiejskich oraz miejskich gminy. Tu w projekcie jest 25 zł od metra kwadratowego powierzchni użytkowej, a komisja proponuje tę stawkę podnieść do 30 zł od metra kwadratowego powierzchni użytkowej. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 5 za, 4 osoby. Przeciw 1 osoba.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Proszę.

Bartłomiej Ignaciuk: Komisja Polityki Społecznej stanowisko w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2020 obowiązujących na terenie Gminy Nowe Warpno. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały ze zmianami w paragrafie 1 w pkt 2 lit. c. Zmiana z kwoty 25 zł za metr kwadratowy na kwotę 30 zł za metr kwadratowy. Liczba członków komisji obecnych podczas głosowania 6 za, 5, wstrzymało się 1. Dziękuję.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję.

Jarosław Burba: Czy jeszcze tak dla wyjaśnienia, bo ja przed chwilą mówiłem o obniżeniu tej kwoty, a tutaj stanowiska komisji mówią o zmianie w górę o 5 zł. Ale to jest oczywiście obniżenie, bo ta stawka, gdyby nie zastosowano obniżenia byłaby 35 zł.

Helena Kowalska: W ubiegłym roku. W ubiegłym roku mieliśmy 34 zł. Teraz jest stawka maksymalna 35,53. Komisje proponują stawkę 30 zł. Czyli obniżenie o 5,53 zł. Słuchaj.

Helena Kowalska: Nie widzę czyli przedyskutowane. Powinniśmy teraz przegłosować zmianę. Tak. Bo komisje proponowały. Więc chciałabym zobaczyć, jak cała rada się ustosunkuje. Więc. Drodzy Państwo, przegłosujemy teraz wprowadzoną zmianę, czyli w punkcie w paragrafie pierwszym uchwały, w punkcie drugim podpunkt c tak spisujemy od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej polegającej na wynajmie pokoi gościnnych oraz budynków letniskowych. Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej o charakterze turystycznym znajdującym się na obszarach wiejskich oraz miejskich w kwocie 30 zł od jednego metra kwadratowego powierzchni użytkowej. Kto z Pań i panów radnych jest za przyjęciem tej zmiany?

Helena Kowalska: Za 9. 9 radnych. Wstrzymało się 2. Jedna 1 radny Przeciw. Przyjęto poprawkę. Czy są jeszcze może jakieś inne propozycje od Państwa radnych? To zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały ze zmianą.

Helena Kowalska: 00:16:59.00 Dziękuję bardzo. 9 radnych za, 2 osoby się wstrzymała, 1 przeciw. Przyjęto uchwałę.

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/088/2020 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień.

Helena Kowalska: Punkt 5 jest to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/088/2020 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień.

Proszę o przedstawienie projektu uchwały. Pan Burmistrz proszę.

Jarosław Burba: Szanowni Państwo, gospodarka odpadami to są gospodarki olbrzymie koszty. Tak naprawdę w roku bieżącym do tego systemu z budżetu gminy dopłacimy około pół miliona złotych. Gdyby zbilansować system, a to powinno tak naprawdę w idealnej rzeczywistości tak funkcjonować, że przychody z tytułu pobranej opłaty pokrywają koszty funkcjonowania systemu. To biorąc pod uwagę koszty za 24 rok, bo tamten rok mamy cały, cały zamknięty i do tego możemy się merytorycznie odnieść. To opłata od osoby powinna być około 59 zł. W naszej gminie. A opłata od pojemnika powinna wzrosnąć z 30 zł na 44,55. Takie musiałyby być koszty opłaty, aby system się zbilansował. Oczywiście mamy tego świadomość, że to jest bardzo duże obciążenie dla budżetu mieszkańców. I też mimo tego, że te opłaty no też trudno powiedzieć, zawsze opłaty będą. Które daniny, które mieszkańiec ponosi, dla każdego będą za wysokie, bo każdy chciałby płacić jak najmniej. Ale to, co mówi o koszcie funkcjonowania systemu i wystarczy też popatrzeć na sąsiednie gminy. My mieliśmy do tej pory opłatę 40 złotych od mieszkańca i takie opłaty w blisko tam, gdzie system właśnie opiera się na tej formule rozliczania od mieszkańca. Wiele gmin ma zbliżone, wyższe i tam złotówkę, 2 zł niższe opłaty. Ale ciągle to powtarzam nasza specyfika, położenie całkowicie inne. Koszt jest w rejonie Polic, kiedy zbiera się z terenu gminy Police i wozi odpady bezpośrednio pod ulicami do składowiska odpadów, do instalacji. I te koszty są całkowicie inne niż obsługa naszej gminy i wywiezienie. Mało tego, ta mała ilość odpadów też negatywnie wpływa na naszą cenę, ponieważ średnia śmieciarka oczywiście może zabrać 10 12 ton odpadów. U nas zabiera przy jednym wywozie Wywozi około 6 milionów. Z jednej strony ona idzie na wpół pusto, mogłaby mieć więcej tych odpadów, ale oczywiście ze względu na to, jaką mamy ilość mieszkańców, ile podmiotów, no to nie zapełniamy przy jednym wywozie. A ważne jest, żeby ta ilość wywozów, które są na terenie naszej gminy, ona jest dostosowana do wymogów ustawowych i na przykład odpady zmieszane z zabudowy wielolokalowej muszą być w okresie letnim odbierane co tydzień. Nie możemy tutaj ograniczyć, że na przykład co dwa tygodnie i obniżyć sobie kosztów. Ustawodawca tak to określił, a nie inaczej. I to oczywiście też i nadzór wojewody, i sanepid. Organy opiniujące też bardzo na to zwracają uwagę. Stąd też, żeby później nie było jakichś jakiś drastycznych wzrostów kosztów odpadów, kosztów zagospodarowania czy opłat ponoszonych przez mieszkańców. Propozycja jest 40 zł zwiększyć do 2 zł 42 osoby I oczywiście w przypadku braku segregacji to te kwoty ulegają podwojeniu. Aby zmienić również opłatę od domków letniskowych, a ustawodawca jeszcze to odnosi do procentowo stawki odnoszącej się do dochodu rozporządzalnego. I tu jest propozycja do 316 zł od domku letniskowego. W naszej ocenie analizując system ta opłata jest dużo za niska. 316 zł od domu letniskowego nie odzwierciedla kosztów funkcjonowania systemu, bo pod ten domek musi podjechać ciężarówka. I nieważne ile tam jest tych odpadów wziąć. Często domki letniskowe w sezonie letnim są wykorzystywane wcześniej przez jedną, dwie osoby, a całe rodziny. I ta ilość odpadów powstaje tam, a ma 316 zł na osobę. No przepraszam, na domek letniskowy w skali roku to zobaczmy. Jedna osoba 40 zł według dzisiejszych stawek 40 zł. No to płaci 480 zł w skali roku, czyli jeszcze o 50% więcej niż w tym domku. Oczywiście ta osoba mieszka cały rok, domek jest wykorzystywany okresowo, ale przy domku też powstają odpady zielone, bo często domek letniskowy wiąże się z ogródkiem. Te liście są

potem pakowane do worków pojemników. Te są odbierane prawa, więc to wszystko ma znaczenie. Istotną kwestią jest kompostowanie i do tego zachęcamy mieszkańców. Tutaj, w tej uchwale. Dotychczas osoba kompostując śmieci. Płaciła 36 zł opłaty od mieszkańca, jeżeli kompostowała i 40 zł jeżeli nie kompostowania. W projekcie uchwały jest, że ta stawka 36 zł pozostaje. Czyli osoby, które kompostują. Dla nich tego wzrost o 2 zł nie będzie, a będzie różnica 6 złotych pomiędzy kompostowaniem a nie kompostowaniem. Myślę, że ta relacja też dobrze jest, że tutaj państwo to na komisji było podnoszone. Zauważamy tą kwestię. Ja znam szereg uchwał, gdzie dosłownie złotówka jest tylko różnicy tylko po to, aby ustawowy wymóg spełnić, że jak coś kosztuje to płaci mniej. Dla nas jest istotne, aby te odpady były zagospodarowane zgodnie z przepisami, ale jeżeli ktoś ma warunki do kompostowania i nie musi tej trawy liści przekazywać, to też nie ma potrzeby, żeby gmina ponosiła. A mówiłem wcześniej o dopłatach z budżetu gminy. Rozmawiamy pół miliona rocznie. Żeby to dofinansowywać, a po prostu ten kompost też można wykorzystać. Również o te 2 zł ulega wzrost opłaty na pojemnik 120 litrów i proporcjonalnie w przypadku większych pojemników to już ta kwota wzrostu jest Proporcjonalne. Także to są takie zmiany w stosunku do poprzednich stawek, które obowiązywały w tym roku.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.

Emilia Kalisz: Rada Miejska w Nowym Warknie. Komisja do spraw Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Stanowisko w sprawie zmiany uchwały Nr XI/088/2020 łamane przez osiemdziesiąt osiem łamane przez 2020 Rady Miejskiej w Lubartowie z dnia 29 stycznia 2020 roku. W sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawek tej opłaty i zwolnień. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 5 za pięć osób.

Helena Kowalska: Dziękuję.

Bartłomiej Ignaciuk: Komisja Polityki Społecznej stanowisko w sprawie zmiany uchwały nr 9 łamane na 088 łamane na 2020 Rady Miejskiej w Nowym Warknie z dnia 29 stycznia 2020 roku. W sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 6 za, 5 przeciw 1. Dziękuję.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Dziękuję bardzo. Zamykam. Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały?

Helena Kowalska: Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za 11 radnych. Wstrzymujących się jedna osoba. Przyjęto uchwałę. Dziękuję bardzo.

00:17:00 - 00:27:15

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno.

Helena Kowalska: Punkt 6, podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno. I proszę o przedstawienie projektu uchwały.

Jarosław Burba : Stawka opłaty miejscowej w latach 24 i 25 wynosiła na terenie naszej gminy trzy złote 22 grosze. Propozycja tutaj jest, aby podnieść tą opłatę do 3,40. Myślę, że te 18 groszy różnicy dla turysty, bo to od nich jest pobierana to opłata przez inkasentów nie będzie aż tak dużym obciążeniem, a z kolei z jednej strony właśnie to, o czym mówimy. Chcemy, aby ci turyści byli też. Współpracujemy z mieszkańcami, którzy wynajmują swoje nieruchomości dla turystów, ale też turysta

w pewnym sensie generuje koszty dla gminy, chociażby z tytułu tego, że trzeba posprzątać, trzeba miejsca utrzymać, naprawiać i te środki właśnie ku temu służą. Bo to nie jest dochód, który pozwala na rozwój nie wiadomo jak inwestycyjny, ale faktycznie przyczynia się do tego, że możemy infrastrukturę starać się utrzymać w należytym stanie. Dlatego też myślę, że te 3,40 to jest maksymalna mogłaby być 3,46.

Helena Kowalska: A w ubiegłych latach było 3 22. Dziękuję. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.

Jolanta Jędrzejczak: Rada Miejska w Nowym Warpnie. Komisja do spraw Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Stanowisko w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 5 za pięć osób.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo.

Bartłomiej Ignaciuk: Komisja Polityki Społecznej stanowisko w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie gminy Nowe Warpno. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 6 za, 6. Dziękuję.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Dziękuję. Zamykam. Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Przyjęto uchwałę jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

00:27:15 - 00:30:15

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Nowe Warpno

Helena Kowalska: Punkt siódmy, podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku, w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Warpno. I proszę o przedstawienie projektu uchwały Panią Sekretarz.

Rozalia Adamska: Przedstawiony projekt uchwały zakłada zmianę w paragrafie 11 Uchwały Rady Miejskiej z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Warpno. Paragraf 11 zostaje uzupełniony o zapis pozwalający na pierwszeństwo zawarcia umowy najmu socjalnego na czas oznaczony dla osoby doznającej przemocy domowej, a stosowanie przemocy zostało potwierdzone prawomocnym orzeczeniem sądowym lub zaświadczeniem zespołu interdyscyplinarnego lub innym właściwym dokumentem. Powyższe uzupełnienie następuje w związku z uchwałą Rady Ministrów w sprawie ustanowienia Rządowego Programu przeciwdziałania przemocy domowej na lata 2023-2030. Zgodnie z obszarem 2 pkt 2, 3, 11 tworzenie warunków umożliwiających osobom doznającym przemocy domowej. Otrzymanie w pierwszej kolejności lokali socjalnych należy do samorządu na szczeblu gminnym. Mając na uwadze zapisy tego programu, przygotowany został przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.

Bartłomiej Ignaciuk: Komisja Polityki Społecznej stanowisko w sprawie zmiany uchwały nr 19 łamane na 155 2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021. W sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Warpno. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji podczas głosowania 6 za 6. Dziękuję.

Helena Kowalska: *Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Dziękuję. Zamykam. Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Przyjęto uchwałę jednogłośnie.*

00:30:15 - 00:32:50

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Nowe Warpno z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2026

Helena Kowalska: *Punkt ósmy, podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Nowe Warpno z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2026 i proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Panią Sekretarz.*

Rozalia Adamska: *Zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego przyjmuje program współpracy z organizacjami pozarządowymi na każdy rok. Uchwała podlega konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w ustawie. Program współpracy Gminy Nowe Warpno z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2026 został przedstawiony do konsultacji. Konsultacje odbyły się w dniach od 1 października do 15 października oznaczonym terminie. Żadna z organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w ustawie nie zgłosiła swoich uwag i opinii w przedmiotowym temacie. Program ma służyć rozwojowi demokracji lokalnej, pogłębianiu podmiotowości obywateli i konsekwentne uspołecznianie życia zbiorowego. I zgodnie z przedłożonym programem realizowana jest. Realizowane są cele szczegółowe programu. To jest umożliwienie szerokiego udziału mieszkańców w różnych formach aktywności społecznej, zagospodarowania wolnego czasu mieszkańców, promocji zdrowia i zdrowego stylu życia przez sport, na kulturę fizyczną, pomoc osobom wykluczonym, społeczne integrację społeczności lokalnej, budowanie odpowiedzialności mieszkańców za porządek i bezpieczeństwo publiczne, przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym, promocję Gminy Nowe Warpno. Rozwijanie i propagowanie idei samorządności oraz pobudzanie aktywności społecznej mieszkańców. Z programu realizowane są zadania przede wszystkim w zakresie prowadzenia świetlicy socjoterapeutycznej prowadzonej przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Szczecinie. Na realizację programu przyjęto kwotę 60 000 zł. Wysokość tych środków będzie przydzielana w ramach udzielania dotacji dla organizacji pozarządowych, a ostateczna, ostateczna kwota i forma określona w uchwale budżetowej Gminy Nowe Warpno. Czy warto raz na rok 2026?*

Helena Kowalska: *Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie stanowiska komisji.*

Bartłomiej Ignaciuk: *Komisja Polityki Społecznej stanowisko w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2026. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały. Liczba członków Komisji obecnych podczas głosowania 6 za 6. Dziękuję.*

Helena Kowalska: *Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Dziękuję. Zamykam. Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Przyjęto uchwałę jednogłośnie.*

00:32:50 - 01:49:15

Ad. 9 Komunikaty i informacje.

Helena Kowalska: *Punkt 9. Komunikaty i informacje. Panie burmistrzu, oddaję panu głos.*

Jarosław Burba: *Dzień dobry kilka zdań informacji na temat działalności za okres od 1 października do 28 października bieżącego roku. Wydałem następujące zarządzenie. Zarządzenie w sprawie ogłoszenia konsultacji projektu prawa miejscowego w dziedzinach działalności organizacji pozarządowych. Zarządzenie w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu konkurencyjnego naboru na stanowisko do spraw kancelaryjnych w Urzędzie Gminy w Nowym Targu. W sprawie wyznaczenia delegata do reprezentowania Gminy Nowe Warpno na Walnym Zebraniu Delegatów Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania. Października Zarządzenie w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w wiadomości wspólnej i też w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej zabudowanej w stanie aktualnym. Jeżeli chodzi o inwestycje, to w ciągu tego miesiąca zakończyliśmy roboty tutaj przy ratuszu, czyli zadanie związane z termomodernizacją budynku, wymiana stolarki okiennej i drzwiowej. Zadanie zostało zakończone. W odbiorze też uczestniczyli przedstawiciele Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Wojewódzkiego Pomorskiego Konserwatora Zabytków w Szczecinie. Drobne usterki jeszcze zostały wykazane około 10 dni. Termin na usunięcie są w trakcie praktycznie do końca przyszłego tygodnia one powinny zostać usunięte. Również dokonaliśmy odbioru remontu, modernizacji budynku przedszkola. Również zostały stwierdzone usterki. Wyznaczony został dwutygodniowy termin na ich usunięcie i będzie oczywiście jeszcze powtórny odbiór tych usterek na jutro. Jest przewidziany odbiór. Przystąpieniem do odbioru budynku tutaj gimnazjum szkoły podstawowej. Zobaczmy jak to pójdzie. W ubiegłym tygodniu wizytowałem ten stan robót. Zostały tam w ubiegłym tygodniu. Były drobne rzeczy jeszcze do usunięcia, ale zobaczymy jutro jak to zostało wszystko wykonane. Podejrzewam, że przy każdym odbiorze tak szczegółowo się przechodzi. To zawsze jakieś usterki. Nie musi to być zasadą, ale zawsze gdzieś się coś znajdzie. Zresztą tutaj dzisiaj nie mógł pan dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego uczestniczyć w dzisiejszym posiedzeniu sesji. Ale tu chciałem podkreślić, że pan dyrektor bardzo intensywnie pracował i inwestycję praktycznie prowadziła gmina. Ale pan dyrektor na każdym etapie, z racji, że jest gospodarzem tych obiektów, bardzo się angażował i też pracownicy zarówno przedszkola, jak i szkoły zgłaszali swoje uwagi, Odpowiadali, więc on również uczestniczy w odbiorach. I te uwagi zgłasza. I bardzo dobrze, bo to jest czas, żeby przed wypłaceniem faktur końcowych wyegzekwować usunięcie, usunięcie tych usterek. Ponadto w zakresie działalności urzędu wydano 33 decyzje dotyczące warunków zabudowy, wystawiono siedem postanowień mających podział nieruchomości, wystawiono siedem decyzji zatwierdzających podział nieruchomości. Wydano 9 zaświadczeń stwierdzających brak miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Aktualnie prowadzonych jest 147 postępowań w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy. Zawarte dwie umowy dzierżawy. Trwa procedura sporządzenia planu ogólnego Gminy Nowe Warpno. Jesteśmy na etapie spływu z jednostek uzgadniających, opiniujących dokumentów. Tych podmiotów było około 50, do których do których ten plan został skierowany do zaopiniowania uzgodnienia również. W sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości wystawiono 8 decyzji. Przyjęto 3 deklaracje od osób prawnych na podatek od nieruchomości wydano 1 zaświadczenie o hektarach fizycznych i przeliczeniowych dla rolnika prowadzonych jest 10 postępowań. Wszczęte z urzędu w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości dla osób prawnych. Oraz jedno postępowanie podatkowe wszczęte z urzędu dla osoby fizycznej w okresie też Tekst przyjęty 1 sierpnia do 1 września. Przyjęto 16 wniosku w sprawie zwrotu podatku akcyzowego chodzi tu zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Przyjęto 14 wniosków o nowy dowód osobisty. Dodano 20 nowych dowodów, udzielono 2 ślubów, wydano 15 aktów stanu cywilnego. To jeżeli chodzi o działanie w ciągu tego miesiąca. Również w ciągu. W tym miesiącu i wczoraj ten temat był omawiany podczas wczoraj w poniedziałek podczas posiedzenia komisji stałych. Chodzi tu o zapewnienie porządku publicznego i bezpieczeństwa w przyszłym sezonie. Bardziej nawet w przyszłym roku, bo to nie tylko chodzi o sam sezon letni. I tutaj zresztą była procedowana i petycja, która. Mieszkańcy składali. I były wnioski o wyłączenie z ruchu części Centrum Nowego Wapna. Oczywiście z tym wiąże się szereg konsekwencji związanych z organizacją ruchu. Z wyłączenia mi czy też niedogodnościami dla również mieszkańców naszej gminy, którzy mają nieruchomości poza tą strefą. A głównie też chodzi o to, że szczególnie to występuje w sezonie letnim, takim turystycznym,*

kiedy mamy wzmożony ruch pojazdów, motocykli i tutaj to centrum często jest zastawiane i mocno oblegane, czy też mogą występować naruszenia przepisów w ruchu drogowym. I tutaj dla mieszkańców pewnie szczególnie tej części centrum, bo tak naprawdę każdy turysta chce dotrzeć do tego centrum, bo tu mamy ścieżkę, promenadę, te miejsca, które też chętnie są odwiedzane, bary, czyli możliwość posiłku, no i wiadomo, tutaj ten ruch jest wzmożony i on oczywiście swoją uciążliwość też mamy tego świadomość może sprawić, ale też rozważając możliwości, aby. Zapewnić z jednej z jednej strony dostępność turystyczną w naszej gminie, a z drugiej strony gdzie wyjść naprzeciw i oczekiwaniom mieszkańców, ale i poprawę tych warunków bezpieczeństwa. Również tu z zastępczynią Rozalią byliśmy na spotkaniu w Komendzie Powiatowej Policji w Policach. I również rozmawialiśmy na temat zasad w przypadku ograniczenia ruchu pojazdów, organizacji ruchu i konsekwencji jakie to rodzi i możliwości jakie są, aby poprawić to bezpieczeństwo. No i jest koncepcja, aby w przyszłym sezonie czy w przyszłym roku, bo to również nie będzie tylko rozciągnięte na lipiec, sierpień, ale generalnie na okresy aktywności, szczególnie takiej turystycznej, aby zwiększyć ilość patroli na terenie naszej gminy. Zaznaczyć należy, że myślę, że mieszkańcy to zauważają, że w tym roku ilość tych patroli była znacznie większa, bardziej intensywnie była pełniona służba niż w latach poprzednich. Czy to wystarcza? Oczywiście pewnie nie, bo gdyby to wystarczało, to byśmy nie rozmawiali właśnie o tych kwestiach. Ale to są też pewne możliwości i samej policji. Ale też w rozmowie z komendantem powiatowym, który jest naprawdę bardzo przychylny co do podejmowania działań zwiększających bezpieczeństwo. Ustaliliśmy, że jest przestrzeń do tego, aby zawrzeć z Komendą Powiatową porozumienie na nowe patrole. Dodatkowe patrole. To znaczy nie wyłączamy oczywiście działalności Komendy powiatowej, nie wyręczamy ich w służbach na terenie naszej gminy, ale aby zwiększyć ilość patroli na terenie naszej gminy w tym okresie, kiedy mamy największe potrzeby i w wyniku tych ustaleń mogę powiedzieć, że praktycznie w tygodniu co najmniej trzy ośmiogodzinne patrole na terenie gminy będą mogły być. To jest też komendant jest otwarty na sugestie z naszej strony. Jaka pora doby? Oczywiście u nas. Nie oszukujemy się o 10:00 rano nie potrzebujemy zwiększonej aż tak bardzo. Od czasu do czasu tak, bo to komendant też będzie kierował wyrywkowo swoje siły, tak jak i teraz kieruje. Ale nie ma jeszcze tych ruchu turystycznego. U nas ruch turystyczny zaczyna koło południa i do godzin wieczornych. A też warto kiedyś, znaczy nie kiedyś, ale często pełnić służbę w godzinach wieczornych czy nocnych, bo różnie bywa i do tej godziny północy, do północy czasami potrafi się sporo dziać. Więc ta prewencja jest. Chociażby ta prewencja jest ważna, bo jak będą patrole, będzie prewencja, to też i wtedy pilnowanie tego, aby wypchnąć parkowanie, tak powiem, z centrum, bo mamy świadomość, że o ile parking przy promenadzie często w sezonie letnim jest zapchany, bo wtedy po prostu brakuje miejsc wszędzie. To dworcowa nie do końca ulica i nawet jak nie ma na parkingu przy promenadzie wcisnąć samochodów czy tutaj w centrum, to na Dworcowej jest mniej. Te patrole mają też między innymi zadanie wypchnąć te parkowanie samochodów, bo policjanci będąc na miejscu będą wiedzieli o tym. Będą mieli przecież pojazd do dyspozycji tutaj pojazdy więc są w stanie sprawdzić, czy gdzieś jest przestrzeń do poza centrum, do parkowania. I myślę, że takie działanie powinno przynieść taki efekt i prewencyjny, i porządkowy. A jeżeli taka opinia pójdzie, że właśnie Nowy Targ nie jest dopilnowane, że są patrole, to myślę, że to się bardzo szybko rozniesie i Też będziemy to nagłaśniać. Nie ukrywam, że być może i do Radia Szczecin informacje czy gdzieś w mediach na pewno będziemy o tym pisali. I tutaj też oczywiście muszą mieszkańcy z tym się liczyć. Chcemy porządku, chcemy bezpieczeństwa, ale sami musimy się do tych zasad stosować, bo to działa wobec wszystkich. Nie ma równych i równiejszych wobec prawa. To działa wobec wszystkich. I również jeżeli mieszkaniiec zaparkuje lub przekroczy przepisy, poniesie tego konsekwencje. Ale nam wszystkim zależy na bezpieczeństwie i porządku. To jeżeli chodzi o te kwestie, oczywiście też będziemy rozważali w niektórych miejscach dodatkowe ustawienie i gazonów słupków po to, żeby zabezpieczyć nasze mienie, chodniki przed Parkowaniem na nich. Oczywiście, to też będziemy na to zwracali uwagę. Ważne jest, żeby też no nie było tak, że my wąski chodnik, który mamy 20. Jeszcze postawimy na nim słupki i nie będzie możliwości przejścia na przykład dla opiekuna z dzieckiem z wózkiem. Także to też, żeby nie wylać dziecka z kąpielą. Ale są miejsca takie, gdzie faktycznie chodniki są szerokie i w lato często w pełni na nim stoi samochód, no bo sobie ktoś znalazł

miejsce parkingowe. Jeżeli chodzi o te działania związane z bezpieczeństwem. Te środki potrzebne. Do zabezpieczenia tych dodatkowych patroli i podpisania porozumienia również planujemy w uchwale budżetowej, nad którą ciągle pracujemy. I nie jest to łatwy temat, bo codziennie rozmawiamy z panią skarbnik i deficyt niestety mówię o deficycie takim, że przychody bieżące i wydatki bieżące to to jest bardzo trudno w naszej sytuacji do pokrycia, bo po prostu tych dochodów bieżących nie ma aż tak dużo. Kolejny temat. Ciągłe, ciągle, ale też przygotowujemy się do uruchomienia nowej linii komunikacyjnej Nowe Warpno Tanowo przez Dobieszczyń i jesteśmy po spotkaniu też z kierownictwem Gminy Police i dogrywamy szczegóły już porozumienia. Już również do budżetu przeprowadziliśmy kalkulację kosztów uruchomienia tej linii i będziemy też jeszcze konsultowali z naszymi mieszkańcami pod kątem, bo to też o tym rozmawialiśmy na komisjach stałych w poniedziałek. Jeżeli chodzi o możliwość dojazdu uczniów do szkół ponadpodstawowych. Damy zapytanie na portalu społecznościowym, aczkolwiek to niekoniecznie, bo rodzice dzisiaj część tych uczniów pewnie albo większość ma tak naprawdę gdzieś tam już internaty są w internatach, albo dojeżdżają Poprzez polujące i mają znacznie wydłużone ten dojazd, ale będziemy chcieli nawet pod kątem przyszłościowym zorientować się, czy i jakie jest zapotrzebowanie na to, aby był poranny kurs do Szczecina, bo z powrotem w ramach tej siatki planowanej raczej nie będzie problemu, ale ten poranny kurs taki, żeby być na godzinę około 7 na głębokim 7, 7, 10 maksymalnie, to trzeba zobaczyć, jakie będzie zapotrzebowanie, bo wtedy może warto, warto też musimy sprawy techniczne mieć na uwadze, bo ten bus musi do nas dojechać, Żeby u nas miał mógł wystartować o szóstej, to musi wystartować ze Szczecina, o piątej do nas. I to jest tak naprawdę wolny strzelec. Ale jeżeli będzie grupa uczniów i jakaś. Nie mówię tu o jednym, dwóch czy trzech, ale większa grupa uczniów, którzy opiekunowie, rodzice zechcą skorzystać z takiej formy zabezpieczenia swoim pociechom dojazdu, to oczywiście to rozważymy i wtedy taki kurs zostanie zaplanowany. Ta nowa linia będzie też dobrym uzupełnieniem tej linii funkcjonującej myślę, z okolic. Dlatego tu planujemy w okresie sezonu, czyli powiedzmy maj wrzesień cztery kursy dziennie w dni powszednie czy w weekendy, A jeżeli to są kółka, A jeżeli chodzi poza sezonem, to by były po trzy kursy, trzy kółka takie, Ale też mieliśmy chociażby takie wnioski z Podgrodzia. Czy nie można by było dostosować jakoś tej naszej siatki połączeń, która jest obecnie, No bo mamy Dino, tylko nie wszyscy mają samochody i z podgrodzia dojazd do sklepu na zakupy jest utrudniony. A ten bus, który przyjeżdżał zaraz za 5 10 minut wraca z powrotem i niekoniecznie to czasowo współgra przy uruchomieniu tej nowej linii. A ona też będzie jeździła przecież tutaj przez osiedle. To już robi się. Patrzyliśmy dzisiaj na to, patrzyliśmy jak ta stara siatka połączeń wygląda i są godzinne, półtoragodzinne przerwy, że spokojnie ludzie będą mieli możliwość skorzystania z tego. Ale nam też zależy, żeby mieszkańcy mogli z tego kierunku w Myśliborzu Wielkim praktycznie może nie mamy dużo naszych mieszkańców stałych, którzy w dodatku potrzebują autobusu, bo mają te swoje środki transportu. Ale, ale są takie potrzeby i są mieszkańcy, którzy naprawdę mają z tym dość duży problem. Poza tym dojazd w kierunku Tarnowa on daje możliwość również i powrotu w różnych godzinach w kierunku Polic, bo z tą trójką można dojechać i wpasować się na tego busa. Jeżeli w weekendzie nie ma busa założmy teraz w kierunku powrót bezpośrednio do Nowego Targu. A więc ta siatka, myślę to też jest pilotaż. Tak jak z tramwajem wodnym. Musieliśmy zobaczyć, jakie mamy potrzeby, jakie mamy zainteresowanie, bo tutaj też możemy zobaczyć, że może te cztery kursy w dni powszednie, a się okaże, że będzie jedna, dwie osoby jeździły i może nie będzie tego zapotrzebowania, a może będzie ono większe, A może mieszkańcy zobaczą. Ok, fajnie, że jest tylko nie te godziny i to nam pokaże także. A mówię też o tym i to porozumienie, bo pewnie końcówka listopada, początek grudnia będą naboru do wojewody na dofinansowanie w ramach funduszu autobusowego i to już musi być, że tak powiem, dograne, skalkulowane, aby móc z tego skorzystać i tak informacyjnie albo przypomnienia o 8 listopada w ręce będzie edycja. Druga edycja już trwa do 1 września, teraz 8 listopada Warnołęka. Europejska Liga Biegowa. Naprawdę zachęcam wszystkich rodziców opiekunów dzieci do zapisywania dzieci. Na stronie gminy też są informacje na ten temat, gdzie można zapisać linki. Jest to naprawdę bardzo fajna aktywizacja nie tylko dzieci, ale i rodziców, bo rodzice też biegają z dziećmi od zera do roku na rękach i też jest dobra zabawa. Także myślę, że ta aktywizacja jest bardzo ważna. W brzuskach

łącznie ponad setka dzieci wzięła udział około 25, 30, 25% jest spoza naszej gminy, ale cieszy, że z naszej gminy też jest bardzo duża grupa dzieci. Bo tak. Bo jeżeli weźmiemy, że naszych bierze udział 60 dzieciaków. To jest naprawdę w skali naszej gminy to jest już taka kampania, która się zaktywizowała i super atmosfera, super prowadzenie, bo tutaj Marcin Różański, dyrektor zawodów sportowych i twórca regulaminu, naprawdę bardzo sprawnie to robi. Jest też możliwość oczywiście zachęcamy dorosłych, bo na koniec po każdym biegu jest bieg dla dorosłych i nagroda niespodzianka za uścisk dłoni prezesa dyrektora. Nie wiem, a może coś więcej? Ale najważniejsze dobra ta atmosfera. A w Brzuszkach też była super atmosfera i grupka wzięła udział. I też muszę powiedzieć, że jest też i oczywiście reprezentacja naszej rady. Także Rada też bierze w tej inicjatywie udział i to się chwali. Zarówno jako dorośli, ale też i z dziećmi. Także bardzo fajnie. Dobrze, to ja tak na razie na tyle. Jak będą pytania, oczywiście jestem do dyspozycji.

Helena Kowalska: Damy tutaj głos państwu radnym. Pytania może mamy.

Jarosław Burba: To może ja zacznę Tak.

Helena Kowalska: Proszę.

Jarosław Burba: Panie burmistrzu, ja chciałem wrócić do tej kwestii, tego, tego, tej prewencji i tej organizacji ruchu. Tak, to jest moje zdanie. Oczywiście ja uważam, że prewencja okej, bo teraz to będzie sprawdzone, taki pilotaż tej prewencji będzie, prawda? Ale ja myślę, że jednak ta organizacja ruchu by była lepsza z jakiegoś względu, chociażby z tego względu, że tam, jak ostatnio rozmawialiśmy na komisji, wydatek na organizację ruchu jest bardzo podobny do tej prewencji. Tak więc myślę, że lepiej by było zrobić organizację ruchu, wydać raz pieniądze niż co roku wydawać te pieniądze na prewencji. To jest raz. Po drugie kwestia tego, że prewencja nie prowadzi motocykli z centrum, a to jest najbardziej uciążliwa sprawa. Wjazd motocykli w centrum do centrum i myślę, że tą organizację ruchu nawet by można zrobić od parkingu na Dworcowej, od tamtego zacząć, żeby te. Jeżeli będzie możliwość trzeba się dowiedzieć, jeżeli będzie możliwość skierowania motocykli. Pytanie Ja chciałbym, bo to jest też. Jeżeli są wnioski, to trzeba do tego podejść w sposób taki merytoryczny. Żadne skrzyżowanie przy Dworcowej to skrzyżowanie z ulicą Dworcową nie daje możliwości zrobienia organizacji ruchu. Gdzie podróżny, który dojeżdża do skrzyżowania z ulicą Dworcową. Może drogami publicznymi, bo nie mówimy o zawracaniu, bo nierówny średniowiecza po zawracaniu na drodze kazać komuś zawracać, bo jest zakaz to nie ma. Przy ulicy skrzyżowaniu z ulicą Dworcową nie ma możliwości skierowania strumienia pojazdów, bo któreś mają zawrócić z powrotem, żeby nie wjechać dalej? Parking nie. Parking nie jest drogą. To musi organizacja. To tak można powiedzieć u kogoś na podwórku. Niech zawracają. Tak samo na parkingu. Parking będzie zastawiony. To jak? W jakim cudem skierować wszystkich, którzy jadą do Nowego Warpna, dojeżdżają do jakiegoś skrzyżowania i nie mają gdzie zawrócić? Poza tym, jeżeli już mówimy o tej organizacji ruchu i o tym dalszym wyłączeniu, to jeżeli idziemy dalej, to ulica Żeromskiego to samo. Nie ma możliwości zawrócenia, ponieważ trzeba pojazdy skierować w lewo albo w prawo, czyli już poza strefę, która jest wyłączona z ruchu. Idąc dalej dochodzimy do skrzyżowania z ulicą Kilińskiego. Jedyna możliwość to jest skierowanie w ulicę Kilińskiego, Welletów, Żeromskiego. Tylko zapytajmy tych mieszkańców, czy oni tego chcą. Cały strumień to są wąskie drogi. Cały strumień pojazdów. A tu mówimy o ruchu turystycznym, też o tych motocyklach. Mówimy o samochodach. Mówimy o też tym, że nie może być to blokowane, bo jeszcze służby ratownictwa, nasze OSP. My cały czas mamy kłopot też również z tym, że jak ustawią ulicę, to nie raz jej nasi radni są druhami druhami. Także tutaj jest problem jak dojechać. I teraz tutaj z tego skrzyżowania kierują Cały ruch i wyjazd przy ulicy Żeromskiego też jest bardzo problematyczne, bo tak jak ci mieszkańcy tutaj część z nich, bo nie wszyscy, bo mieliśmy też dyżury rady i też pani przewodnicząca miała dyżur, przyszli mieszkańcy z Placu Zwycięstwa i jak w normalnej rozmowie okazało się, że ok, to może być policja. Ona wcale mieszkanka nie była do końca. Na koniec rozmowy za tym, żeby wyłączać wszystko z ruchu. Dla części tutaj tych mieszkańców zrobimy wyłączenie. Dla mieszkańców Kilińskiego, Welletów, Żeromskiego zrobimy.

Skanalizujemy im cały ruch. Nie mówimy o rozłożeniu ruchu, który jest teraz, tylko skanalizujemy im tam całą. Nie wiem, czy by tego chciał. Ja wiem, oczywiście ja mieszkam tutaj też w Rynku i ja to słyszę. I powiem tak na 100 kierowców, na stu motocyklistów znajdzie się jeden czy dwóch, którzy szaleją, a to przy gazuje, a to strzeli z gaźnika do tych wszystkich mieszkańców. Ja wcale się nie dziwię, że rusza, bo ja się chowam.

Mariusz Wnuk: *Wyskoczył z paralizatorem. Był taki przypadek.*

Jarosław Burba: *Ja myślę, że tak. Zobaczymy jak zadziała ta prewencja. Czy to nie spowoduje tego, że jednak ci motocykliści oni szybko sobie informacje. Jak oni zobaczą jeden, drugi, trzeci weekend, a my to będziemy pisali na portalu o tych dodatkowych patrolach, służbach itd.*

Helena Kowalska: *Prewencja, zadziaływanie, prewencja zadziały.*

Jarosław Burba: *Ja mówię pod tym technicznym, takim wyłączeniu tutaj tej strefy. No, jest też trudno, bo ja już mówiłem o tej uciążliwości dla mieszkańców Kilińskiego, Welletów i Żeromskiego, ale też uciążliwości dla pozostałych mieszkańców, bo ja nie wiem, jak to by tak do końca się odnieśli mieszkańcy Podgrodzia, Łęki, Józef, którzy nie mogliby tu wjechać też. I teraz czy tylko wyłączenie na weekendy? Ale w lato to jest cały czas ruch. Ale tu mamy kościół, pocztę, OPS. Czy można tym naszym seniorom kazać stawać na parkingu na Dworcowej i iść do OPS u sprawy załatwiać? Nie wiem. A ta tablica wyłączeni? No gdzie ją postawić, jak ona by miała mieć 6 metrów wysokości? Kto może, a kto nie może wyjechać?*

Helena Kowalska: *Kto to będzie sprawdzał?*

Jarosław Burba: *To nie jest starówka, to nie są sukiennice w Krakowie, gdzie jest tylko same Sukiennice, plac, wokół same bary i tam nie ma jako takich urzędów, administracji i tak dalej. Tutaj, no niestety mamy taką lokalizację, jaką mamy. Trochę może. Wiem, że te motocykle komendant też mówił no właśnie ta prewencja.*

Helena Kowalska: *Ale też jeżdżą motocyklami, więc.*

Jarosław Burba: *Policjanci też, jeżeli przyjadą motocyklami. Ale policjant może. Służby porządkowe.*

No ale komendant sam podał przykład, że policjanci podjechali. Stały motocykle. Policjant wszedł tylko do baru. Zapukał, że motocykle. Moment był. Nie było motocykli. Zaraz tu raz i znak i zaczęli. Zauważyli wtedy znak, bo policja się pojawiła. Ja myślę, że dla. Zobaczymy ten sezon jak to zafunkcjonuje, jak to czyta. Jak ta prewencja wpłynie na poprawę bezpieczeństwa i ten porządek. Bo mówię takie zamknięcie samo w sobie rodzi te skutki, że tutaj jedyne miejsce, gdzie moglibyśmy zamknąć. To tutaj skrzyżowanie tutaj przed ratuszem i skierowanie na Kilińskiego, Waletów, Żeromskiego.

Helena Kowalska: *Ale to też nie wchodzi w grę, bo tam nie są takie szerokie drogi osobowe. Dwa auta jeszcze się zmieszczą, ale z autokarem czy czy coś to już nie wchodzi w grę, żeby zawrócić.*

Jarosław Burba: *To nie tylko. Nie tylko osobówka jeździ. To prawda. Mówię na chwilę obecną z tą policją. Ten temat na biegu. Odnosnie tych dodatkowych patroli. My zakładamy nawet w ilości około 30 dni. To jest naprawdę niemało, biorąc pod uwagę, że będą jeszcze patrole, patrole z normalne planowe policji. Także tu praktycznie w każdym weekendzie plus piątek. A może znaczy majówka na przykład. No my wiemy kiedy mniej więcej ten ruch turystyczny Nam tutaj się generuje, bo w tym w tym okresie najwięcej największej dla mieszkańców uciążliwości.*

Helena Kowalska: *Ta uciążliwość, że pozwolę sobie wejść słowo jeszcze wieczorami na przystankach*

siedzące osoby. Tyle razy mieszkańcy zgłaszali ten problem również myślę, że będzie rozwiązany to jest kilka, kilka problemów razem wrzuconych. Rozwiążemy, spróbujemy, zobaczymy co dalej będzie tu na spotkaniu właśnie byli mieszkańcy nie tylko przy ratuszu, ale innych ulic. I taka zgoda do końca też nie była, żeby właśnie puścić tam ruch. Tak jak Pan Burmistrz powiedział uszanujemy wszystkich mieszkańców, spróbujemy od czegoś mniej inwazyjnego, zobaczymy co nam wyjdzie. Też będzie nam widać tą, myślę już w połowie sezonu. Tak? Czy to zdaje egzamin czy nie, to już od tego momentu będziemy musieli podjąć ewentualnie jakieś dalsze kroki. Nie czekać do końca sezonu to już będzie wcześniej, tak? Panie Mariuszu, czy jeszcze jakieś pytanko? Dziękuję. Proszę, proszę Pani Radna Bożena.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Jako przewodnicząca Komisji Rewizyjnej chciałam poinformować, że była taka wynikająca z planu pracy komisji kontrola systemu gospodarki odpadami u nas. W nowym warstwie sprawdzono dokumentację, która była w zasobach Zakładu Gospodarki Komunalnej za rok 2024 i 25. Dotyczyła ona kosztów i środków uzyskiwanych z wpłat i wnoszonych przez mieszkańców w tym okresie. Komisja wysunęła taki wniosek, aby Zakład Gospodarki Komunalnej te informacje może nie wszystkie, ale informacje u przedstawił też mieszkańcom w formie takiej informacji ogólnej. To było. To było zgłoszone jako wniosek i chciałabym się dowiedzieć, kiedy taka informacja zostanie przedstawiona, czy umieszczona.

Rogowski Robert: Opracujemy taką informację ogólną, uzgodnimy z panem Burmistrzem i opublikujemy to.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Terminy jakiegoś konkretnego. Nie potrafimy określić, czy to będą w listopadzie czy w grudniu. Została przedstawiona pod projekt uchwały w sprawie zmiany stawki, jeśli chodzi o opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi i z tej informacji wynikają i koszty, i zestawienia. Więc jak państwo widzicie, jest to informacja potrzebna do podjęcia przez państwa uchwały i na podstawie na bazie tej. Że opublikujemy też na stronie www Nowe Warpno i na portalu społecznościowym damy informację i link do strony, żeby mieszkańcy mogli się całościowo. To co Pani.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Rozumiem, że to mniej więcej w listopadzie. Oczywiście nam zależało na tym, żeby przedstawić ją w pierwszej kolejności. Projekt uchwały, żebyście Państwo też widzieli te koszty i teraz też będziemy mogli zamknąć miesiąc październik, bo będziemy już mieli koszty października, to też już będzie widać te dziesięć miesięcy roku 2025. Jakie to są koszty gminy w związku z tym, że mamy dobrze, a teraz to już jako radna mam kilka pytań. Po pierwsze, to chcielibyśmy jako mieszkańcy Podgródzia podziękować panu dyrektorowi za oczyszczenie dachu naszego dworca. I od razu jest pytanie, czy taką inicjatywę, czy takie prace mogłyby być może cyklicznie, raz do roku, co by zabezpieczyć ten dach i nie doprowadzić do dewastacji.

Mariusz Wnuk: Po takim długim okresie widać, że ciężko jest oczyścić ten problem, że raz w roku jakby takie coś było to by naprawdę było lżej. Dwa razy do roku tak.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Czy możemy to wrzucić w jakiś plan pracy? Zakładu Gospodarki konkretnie Wrzucamy na takie. Czy jest to możliwe?

Robert Rogowski: My uzgodnimy. Nie ma najmniejszego problemu.

Mariusz Wnuk: Szkoda, żeby ten dach się mniejszy, bo tam już jest troszeczkę uszkodzoną ręką i szkoda, żeby ten strzał, bo to jest naprawdę troszeczkę pieniędzy wydanych troszeczkę i to zacznie butwieje drewno pod spodem, pod pachą i żeby nie doprowadzić do tego, że będą jakieś przecieki czy coś. Jeżeli państwo zauważą, to proszę o informację. Dobrze.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Dziękujemy za naprawienie i zlikwidowanie garbu na dojeździe do Podgrodzia na ulicy. Ale została nam dziura, którą na początku roku też o niej rozmawialiśmy na wysokości przystanku połączenia garbu. Przy samym wjeździe do Podgrodzie przy pętli i ta dziura została. Przy takich szczegółowych rozmowach ona uleciała chyba wszystkim z pamięci. Ale nawet dzisiaj jadąc patrzyłam jak ona się powiększa, jest mokro i ten asfalt się odbija coraz bardziej. Czy to się da przed zimą? Dziura w jezdni to. A i jeszcze jedno tu mam pytanie. Odnośnie linii autobusowej. Czy planuje Pan Burmistrz jakąś informację taką dla mieszkańców, żeby wrzucić na stronę i zebrać te informacje? Ile, ile potencjalnych mieszkańców czy ludzi będzie korzystało z tych linii?

Jarosław Burba: Jeżeli chodzi o szkoły ponadpodstawowe to tak, bo dla nas to jest jakieś. Ja poproszę o kontakt z sekretariatem i będziemy rozmawiali, bo ja nie podejrzewam, żeby ta liczba szła w dziesiątki. Ona pójdzie. Jeżeli chodzi o uczniów w jednostki i tu już indywidualnie będziemy rozmawiali z opiekunami, rodzicami. Odnośnie pytania mieszkańców, czy będą nią jeździć, to nie będziemy pytali. W momencie, kiedy będziemy zadawali pytanie opiekunom, rodzicom, to też napiszemy 2 zdania. A to nie jest tajemnicą, bo o tym mówiliśmy w kampanii wyborczej. Ja na spotkaniach o tym cały czas mówiłem, że taką linię planujemy w tej kadencji uruchomić. To było też nie i dzisiaj nie po raz pierwszy również wspominam tutaj. Oczywiście jak państwo macie spotkania swoje, to jak najbardziej o tym też warto mówić. Oczywiście jakąś taką informację na pewno w momencie, kiedy będzie zawarte porozumienie z gminą Pawłowice, to też poinformujemy szerzej, że zawarliśmy porozumienie i wtedy jakie są założenia tego porozumienia, tej linii, bo to porozumienie to ono jeszcze będzie potem, bo Police też państwo, takie założenie, że my finansujemy 50 46% kosztów wkładu własnego, oprócz tego, co wojewoda. Tak, pokrycie deficytu, bo generalnie funduszu autobusowym jest tak, że wojewoda dopłaca im więcej wojewoda mówiąc tak kolokwialnie wojewoda, ale z funduszu autobusowego do wozokilometra nie więcej niż 3 zł, a minimum 10% udziału w całości kosztów. Musi być koszt samorządu. Ten koszt samorządu nasz i Polic to my będziemy pokrywali 46%. 54%. Police to jest wyliczone proporcjonalnie z ilości kilometrów na terenie każdej z gmin, aby było sprawiedliwie. Taki jest Bóg ognia. Jest taki, że u nas jest 18,5, a 21,3 km jest w całym odcinku po stronie Polic. I dlatego tak to procentowo wygląda. Linia będzie do Bartoszewa, bo to też jest wniosek Polic i to co mówiłem na przyszłą sesję będzie projekt uchwały, żeby ją wydłużyć do Bartoszewa, bo te trzy kilometry, bo po prostu chodzi o skomunikowanie dodatkowej miejscowości w gminie Police, ale stąd też jest większy udział Polic, bo właśnie mniej więcej mieliśmy dosłownie połowę kilometrażu, a tu doszło im te trzy i pół kilometra więcej, więc oni pokrywają większą. Ale oczywiście tutaj to co pani radna mówi, to tą informację mieszkańcom, taką bliższą przedstawimy i wtedy będą przedstawione założenia, założenia, a nawet być może i projekt rozkładu jazdy, bo ten rozkład jazdy to dzisiaj też taki pilotaż. To trzeba sprawdzić, bo nie zakładałem rannych godzin do Szczecina, ale tak, żeby na przykład na tą godzinę już dziesiątą można było dotrzeć na Głębokie, Bo jak ktoś umówi sobie gdzieś tam lekarza o 11 czy 12, to żeby mógł dojechać.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: To też w formie papierowej można na tablicach, potem gdzieś nie tylko internetowo, bo tak jak mówię, nie wszyscy korzystają z tych społecznościowych mediów i proszą też o informacje papierowe, papierowe ogłoszenia.

Helena Kowalska: Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytanko? Pan jechał po kolei? No jak to? Teraz pani radna, proszę, żeby pani skończyła czy jeszcze coś? Pani Jolu, proszę, bo pani była przy głosie. Bardzo proszę.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Ale to już następnym, bo dalej się powtarzają pytania co z naszą ścieżką rowerową do Podgrodzia? My nie mamy żadnych konkretnych terminów, cały czas mówimy, że ona jest w toku, procedowane są dokumenty, papiery, a chcielibyśmy wiedzieć, kiedy nastąpi rozpoczęcie. Jakiegolwiek takie fizyczne rozpoczęcie.

Jarosław Burba: Rozpoczęcie będzie zgodnie z umową. Jeszcze przetargu nie było, ale ja nie

powiem, kiedy nastąpi rozpoczęcie. Mogę powiedzieć o harmonogramie. Harmonogram zakłada, że będzie zrealizowana w przyszłym roku. Ma być zakończone, prace mają być w przyszłym roku, więc trudno powiedzieć, czy to będzie czerwiec, lipiec czy wrzesień, bo to będzie też No, różne uwarunkowania będą. No, zobaczymy, jak wyjdzie z przetargu. Teraz, dosłownie dwa dni temu podpisałem umowę z marszałkiem na dofinansowanie na tą ścieżkę. Dwa dni temu umowa przeszła i podpisaliśmy teraz. Cała procedura to jest zaprojektuj i wybuduj Zridem, więc to jest pół roku. Pewnie trzeba liczyć. No to tyle, że nie ma wtedy decyzji środowiskowych, jakichś. Czy tutaj. Myślę, że pół roku, ale te pół roku na dokumentację trzeba założyć po podpisaniu umowy, bo sama realizacja dla wykonawcy jeżeli. A mam nadzieję, że to będą te firmy, gdzie startują typu Strabag, Eurovia, te które budują praktycznie w regionie, no to dla nich taka ścieżka to jest pewnie, no nie wiem, 2 3 miesiące i jest wybudowana. To nie jest jakiś problem, ale. Ale te dokumentacyjne to trzeba się liczyć. Więc ja mówię do końca przyszłego roku trzeba.

Marcin Olek: To przepraszam, że wejdę w słowo z mojego doświadczenia, ale decyzje też podlegają tym środowiskowym i tak dalej, więc teraz po prostu Starostwo Powiatowe jest tak zarzucone pracą, że na ZRID praktycznie maksymalny czas oczekiwania, czyli 90 dni od dokumentacji projektowej i nie chcą wydawać w.

Jarosław Burba: 3 miesiące.

Bartłomiej Ignaciuk: 3 miesiące tyle co ustawodawca przewidział 90 i po prostu.

Jarosław Burba: No i teraz zależy jak projektant się wyrobi wcześniej z projektem.

Helena Kowalska: Dlatego mówimy pół roku.

Jarosław Burba: Pół roku to jest taka ale my też mamy, My też mamy tutaj harmonogram z urzędem marszałkowskim, bo to są środki unijne. Marszałkowski naciska, bo oni mają kamienie milowe, powiedzmy do osiągnięcia po to, żeby z tych środków nie zwracać, bo te środki FED, czyli fundusze europejskie dla Pomorza Zachodniego, bo to tak się nazywa, one są określone, w którym roku, jaki procent musi rozliczyć Urząd Marszałkowski. Oni też pilnują tych terminów, harmonogramów, bo po prostu swojego wykonania. Potem jest tak, że środki niewykorzystane, potem na koniec one przepadną po prostu.

Helena Kowalska: Proszę. Czy jeszcze pani radna, bo tam zapisane dużo, więcej.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Tu mamy jeszcze wieczne pytanie mieszkańców o wywóz gabarytów. Ja wiem, że my rozmawiamy o tym często mówimy, że jest PSZOK, że można tam dostarczyć, ale mieszkańcy nie mają takich możliwości, nie mają, nie mają ani transportu i nie wszyscy są w stanie sobie taki transport załatwić, ale też wnioskuje o to, czy gmina mogłaby ogłosić, wyznaczyć jakieś terminy na przykład na wiosnę i na lato. I wtedy mieszkani, od którego nawet zabrane będą te duże gabaryty, zapłaci za to tylko, żeby mieć możliwość tego odebrania.

Jarosław Burba: A jeżeli tak mieszkańcy pytają, mieszkańcy pytają a jeżeli radni, Założmy, by mieli informację czy Rada osiedla kto świadczy takie usługi, że może pomóc mieszkańcowi danemu i po prostu to będzie odpłatnie.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Tak samo Burmistrzowi nie jest to takie proste. Proszę mi wierzyć, zorganizowanie takiego transportu, żeby odebrać te gabaryty.

Jarosław Burba: Przepraszam bardzo, ja często przekazuje numer telefonu osobie, która. Osoby, która świadczy takie usługi na terenie naszej gminy i ludzie korzystają z tego.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Myślę, że część na pewno skorzysta, skorzystałaby z odpłatnej takiej pełnej opłaty, pewnej płatności, ale część mieszkańców jest też takiej, która no chciałaby mieć z gminy jakąś pomoc, tym bardziej, że dopłacamy już do wszystkiego.

Jarosław Burba: Ja powiem tak oczywiście, bo mieszkańcy mają gabaryty, to mają problem z ich Pozbyciem się. Zastanawiam się czasem, skąd tyle tych gabarytów bierze się na terenie tak małej gminy po 50 ton. Wiecie Państwo, poprzednie lata, nawet, nawet raport o stanie gminy i tam są dane to po 50 ton co roku 50 parę ton tych gabarytów mamy. Jest to naprawdę olbrzymia ilość biorąc pod uwagę. My już mamy znowu plac zavalony przy PSZOK u gabarytami, bo ludzie przywożą. I znowu tam co najmniej ze 2 duże kontenery.

Jolanta Falkowska-Sobolewska: Remontują i mają bogate społeczeństwo się bogaci to i wymienia. I jeszcze jedno pytanie to też musimy o to zapytać, bo takie pytania do nas padły. Nie była kiedyś? No nie. Kiedyś na wiosnę była. Poruszany był poruszany temat Lapidarium. Czy na ten temat są jakieś wstępne plany?

Jarosław Burba: Mówimy o ścianie nowej.

Jolanta Falkowska-Sobolewska Lapidarium. Miał powstać jakiś był temat poruszony na cmentarzu.

Jarosław Burba: Tak jak mówiłem o tym, to zostało przeniesione na przyszły rok do budżetu i to wybudujemy. Po prostu w tym roku nie zrobiliśmy dokumentacji projektowej i tu planowane miejsce to jest na przy ambonie, na cmentarzu, nie na górze, tak jak kiedyś tam zakładano obok tego wozu, który stoi tylko tutaj przy ambonie, żeby w tej części cmentarza. Tu jest doskonałe miejsce, bo tu za amboną nie ma potrzeby zagospodarowywania tego terenu w kierunku oczyszczalni ścieków, bo wszystkie groby są w tą stronę. A mamy też jedną kwaterę. W tamtym roku wyrwane były wycięte drzewa, wyrwane korzenie, przygotowaną. Ona powinna starczyć teoretycznie na kolejne 20 lat, biorąc pod uwagę, że są i nowe dobowki i tak dalej, bo widzimy ile jest pogrzebów w ciągu roku, a są też i do chowania do grobów istniejących, bo bardzo często dzisiaj mieszkańcy, jeżeli ktoś tam wiadomo jest to tragedia i umiera z rodziny, to nawet jak nie minęło 20 lat od pochówku tradycyjnego, to jest możliwość dochowania urny i do tego samego grobu. Z tego korzystają, bo to jest tani i w jednym miejscu często chcą mieć swoich bliskich. A ta ścianka łonowa tutaj na lewo od ambony jak najbardziej. Tam w budżecie jest chyba 200 000 zapisane na nią. Trudno powiedzieć, ile to będzie kosztowało i też chcemy zrobić i pojedyncze i na kilka urn, bo też tak jak wszędzie chcą na trzy osoby, żeby można było wstawić do jednej komory w tej ścianie, tak i też to są już takie szczegóły techniczne, ale rozmawialiśmy o tym i że na przykład, że nie będzie miejsca na znicze do ustawienia na ścianie u góry, bo przy wiatrach zaraz leży pobity jeden plac na dole przed ścianką i to jest symbol pamięci, więc lampka zapalona jest w sercu.

Helena Kowalska: Dziękuję.

Jolanta Falkowska-Sobolewska To ja bardzo dziękuję.

Helena Kowalska: Odnośnie drzew na wjeździe do Nowego Bartna, bo tam gałęzie naprawdę tłuką. Tamte lipy to są. Bo to już nie są pomniki przyrody. W tej chwili tak słuchajcie, było pismo wystosowane, bo tutaj byli również mieszkańcy, zgłaszali ten problem, że lecą gałęzie i tam są drzewa ponumerowane. Tak i tu pan burmistrz na pewno już dokończy. Wystosował pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich o przyspieszenie tych prac i wycięcie tych drzew w związku właśnie z zagrożeniem dla zdrowia i bezpieczeństwa, tak czy nawet imienia osób przebywających. Także to pismo poszło wręcz wzywające do usunięcia tych drzew. Także to już odpowiadam.

Jarosław Burba: To raz i dwa. Jako państwo mamy dzisiaj 6 decyzji na 58 drzew dla Zarządu Dróg

wojewódzkich. Tak to wygląda. Przez dwa lata one są, te decyzje niektóre były przedłużane i zarząd nie usuwał. To było też zgłaszane na którymś dyżurze radnych.

Helena Kowalska: Dlatego chciałam też o tym właśnie mówić.

Jarosław Burba: Że jak się idzie nawet chodnikiem w kierunku cmentarza Wojska Polskiego, to tak samo z tej gałęzi już leci. I tutaj też i dlatego wysłaliśmy to pismo. Monit był zastępca kierownika oddziału Chojna z tydzień temu mówił, że mieli ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawcy. Zobaczymy. Jeżeli chodzi. Też były pytania. Ostatnio na te dwie lipy co mówimy i co będzie z karpiną. To z tym pnem jest zastępca kierownika też mówił, że oni mają jakieś takie urządzenie, że to ma być zlikwidowane do powierzchni ziemi. Także nie zostanie tam nic. Nawet ja. Mam jeszcze.

Magdalena Krasnodębska: Drodze od Szczecińskiej do Wojska Polskiego na tym zakręcie, może jakieś oświetlenie. No bo tam jest tak ciemno, a zwieryny jest tam teraz mnóstwo.

Jarosław Burba: Ja wiem, to jest. A czy szanse są. Trzeba by było. Ja mówiłem. Rozmawiałem o tym z Enea Oświetlenie i tak jak mamy wykonane do Podgrodzia już oświetlenie do końca i funkcjonuje to kolejnym odcinkiem. Dla mnie było tamto Szczecińska tutaj to jest też tutaj trochę jest o tyle trudniej, że tu już wchodzimy w Zarząd Dróg Wojewódzkich i uzgodnienia z nimi zwrócimy się do nich jeszcze, jak to by było z dokumentacją projektową? Na pewno by było. Pewnie trzeba ponieść koszt dokumentacji, bo tutaj jeżeli chodzi o dokumenty i o tutaj położenie tej linii do Podgrodzia, to wzięło wszystko na siebie. Tutaj na tej drodze wojewódzkiej to powiedzieli mi wprost, że no to to już jest zarząd Dróg, to są większe problemy i. Ale no zgadza się ten odcinek. Ja patrzyłem też po której stronie, bo tak naprawdę. Przydałoby się tą linię. No tu są drzewa, ale z jednej strony łatwiej słupy byłoby ustawić po stronie przeciwnej do chodnika, ale z kolei nie oświetlamy chodnika za bardzo, bo tutaj gdzie ściana lasu jest, to jest zawsze kłopot. A oni robią linie podwieszane. Nie. Nie budują w ziemi, bo to na oświetlenie są koszty, bo zajęcie pasa drogowego pod linie i muszą potem ponosić opłaty i dlatego podwieszają. No, tutaj jest ten z kolei słupy, bo też patrzyłem na Szczecińskiej kończą się po stronie, gdzie jest chodnik i zaczynają się też po tej stronie przy krzyżówce słupki też się po tej stronie, więc może tutaj Odległość między słupami nie pamiętam, chyba 40 metrów max. Dobrze mówię, czyli 30? No coś takiego pomiędzy słupami musi być, jeżeli jest to podwieszenie. No zobaczmy, tutaj ten temat jest zapisany.

Helena Kowalska: Czy państwo radni jeszcze mają jakieś pytania? To pozwólcie, że może ja teraz do Rady Miejskiej wpłynęła skarga? W temacie przywiązywania zbyt małej wagi do analizy zaistniałych incydentów związanych z Bezpieczeństwem. Skarga została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przedłużony został termin ze względu na obszerność i zawartość sprawy. To jest raz. Rzecz druga. Z tego miejsca bardzo dziękuję mieszkańcom, którzy przybyli tutaj na dyżur mój. Tu dużo myślałem tematów było poruszonych i odpowiedzi już też została uzyskana. I tylko tutaj była jedna rzecz. I tutaj chyba, panie dyrektorze, było takie pytanie oddawanie tekstyliów. Ja rozumiem, że PSZOK, tekstylia są oddawane, bo tu był taki pomysł, żeby może jakieś ustawić pojemniki.

Robert Rogowski: Tak, wcześniej trudno było wystawić te pojemniki z tego względu, że tam nie trafiały tekstylia. Tak? Nie oszukujmy się, wszystko, wszystko. Dla mnie był papier, Plastik, szkło i to były wyschnięte wysypiska śmieci. Bo oprócz tego, co porządnie mieszkańcy wrzucali tak zgodnie z tą daną frakcją, to niektórzy to robili z tego śmietnika. Były inne rzeczy.

Helena Kowalska: Bo generalnie my nie przewidujemy żadnych dodatkowych worków na odbiór tekstyliów. Po prostu tak to może nie zabrzmiało. Tak? Gdzie te tekstylia faktycznie wyłącznie musimy oddać.

Robert Rogowski: Jest w regulaminie PSZOK, że przyjmujemy, przyjmujemy każdą ilość i nie ma

najmniejszego problemu.

Helena Kowalska: *Bo do zmieszanych tekstylii. Teraz już nie mogę. Stąd może ta informacja, żeby tak jakoś było, że tam tylko i wyłącznie tekstylii na PSZOK musimy sami dobrze. Były zgłoszenia usterek odnośnie tutaj lamp i chodników, tu też było przekazane Panu dyrektorowi. Pan Dyrektor wiem, że przeszedł Ścieżkę wychowania. Dziękuję bardzo. Były przystanki zgłaszane, że cały czas jest problem, że są. Nie. Dach przecieka. Takie usterek po prostu tych samych wiat przystankowych. Więc myślę, że to już wybrzmiało, że będzie. Zakupione będą 3 wiaty przystankowe. Mamy to w pieniążkach właśnie tutaj w budżecie zabezpieczone i te najgorsze już zostały.*

Jarosław Burba: *Nawet chyba 5.*

Helena Kowalska: *5 wyjdzie to jeszcze lepiej, bo to znaleźliście lepszą cenę, tak? Cudownie.*

Jarosław Burba: *Więc w tym momencie chcemy te wszystkie 5 znowu właśnie.*

Helena Kowalska: *Także będzie wymiana, nie ma co starego naprawiać. Także to jest ta odpowiedź i. Serdeczne gratulacje. Serdeczne podziękowania dla sołtysa zgarnął ekipa Mariusza Wysockiego za ten grant sołecki. Niesamowicie się Pan napracował, Przygotował Pan wszystko wspaniale, sam, własnymi rękoma, przy udziale. Wiem, że tam niewielu osób, ale dziękuję za to, że Pan to wszystko zorganizował, ułożył sam, skreślił, malował i jeszcze na koniec przygotował taki poczęstunek. No, brakuje słów po prostu. I tylko mogę powiedzieć wielkie dziękuję, ale prosimy o więcej. Proszę się nie zniechęcać, jesteśmy do pomocy, proszę też na nas liczyć I pięknie to wygląda w ręce. Mam nadzieję, że Państwo zobaczą i ta wiat i to miejsce tam, gdzie rowery mogą sobie stacjonować i stacja naprawy także. Wspaniały pomysł i jeszcze lepsze wykonanie. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ewentualnie jakieś. Dziękuję pięknie. Panie Burmistrzu, dziękuję za przygotowanie sesji. Dziękuję Pani Sekretarz również Pani Skarbnik. Państwo coś ewentualnie mają coś do dodania, bo tak właśnie chciałam już kończyć, ale proszę.*

Marek Szczepankiewicz: *Ja chciałem się zapytać Pana Burmistrza jaki jest z planem przestrzennego zagospodarowania, czy zostanie wyłożony do konsultacji społecznych plan ogólny.*

Jarosław Burba: *Ogólny. Tak, to wszystko na ten harmonogram w chwili obecnej spływają. Tak jak mówiłem opinie i uzgodnienia z organów, potem te opinie, uzgodnienia, ten urbanista i Komisja Urbanistyczna będą wprowadzali ewentualne zmiany, Bo powiem tak opinia organ, który opiniuje, to jest opinia, ale można się do nich niej przychylić lub nie, ale uzgodnienie musi być, bo bez uzgodnienia plan ogólny nie będzie mógł trafić do zatwierdzenia. I to działa tak, że dopóki jako organ a powiem szczerze, że niektóre organy gdzieś tam pojedynczo nie uzgadniają, tylko wskazują na jakieś elementy i my musimy to poprawić, potem ponownie uzgodnić i dopiero później będzie plan ogólny wyłożony, o czym na pewno mieszkańców będziemy informowali. Musimy zresztą, ale musimy i chcemy. A z kolei w chwili obecnej też w Senacie chyba bodajże już jest złożony projekt zmiany ustawy, z jednej strony dający inaczej. Na przykład RZGW dzisiaj jest organem uwzględniającym, a jest propozycja, aby te organy były opiniujące, żeby nie blokowały tych planów. Oczywiście mogą swoje wyrazić obawy. Od tego potem jest nadzór wojewody jeszcze, który będzie analizował. Nie zazdroszczę i nadzorowi, i nam, bo ja wiem, że też różnie potrafi być u wojewody w nadzorze. I tutaj także jest o wydłużenie tego terminu i z tego, co wiem, też o wydłużenie terminu wejścia w ogóle wejścia w życie planów ogólnych i w ogóle mnie to nie zdziwi, jeżeli będzie przesunięty termin do końca roku, bo kto wie, jak to będzie, bo wiele instytucji my jesteśmy miało już na jakimś etapie, mamy ten plan, już jakieś tam ustalenia zapadają, uzgodnienia, opinie, ale dużo gmin nie tak naprawdę niedawno w ogóle ruszyła stronami dwa, trzy miesiące temu. Jak ktoś tak ruszył. Nie wyobrażam sobie, żeby wyrobił się do czerwca z opracowaniem i zatwierdzeniem tego planu. Nawet uzgadnianie samej ile czasu trwa, więc to pewnie te terminy będą wydłużone, ale to nie wstrzymuje*

tego, że my oczywiście będziemy konsultowali, także będziemy ogłaszali.

Marek Szczepankiewicz: *Dziękuję. Jeszcze jedna sprawa, bo ona się na naszym powiecie cały od Kołbaskowa to tylko Nowe Warpno. Coraz głośniejsze są zagrożenia cielaków u rolników. Wiem, że tu u nas zawsze się zgłasza do burmistrza się zgłosić, do burmistrza, do radnych. Prośba taka, żeby zgłaszali się do burmistrza. A jeżeli chodzi o jakieś zdarzenia my to żeśmy przeprowadzili rozmowę z 8 godzin, 7 dni, 4 Cztery punkty żeśmy wystali, żeby w Warszawie poruszać ten temat, bo okazuje się, że w tej chwili na terenie całej Polski jest już ponad cztery tysiące sześćset mil. To jest niesamowita skala. 30 lat temu u nas praktycznie tutaj nie było mleka i to się rozprzestrzenia. I nie daj Boże dojdzie do jakiegoś zagrożenia czy pogryzienia człowieka, no to będzie wtedy może dopiero wszyscy ruszą, bo to jest nie. Niektórzy się cieszą, że nie robi tak zwane spustoszenie zwierzyny, ale jeżeli nie ma. No to już w tej chwili u nas w Policach jest już kilka przypadków w powiecie policji i policja tutaj za tymi zagrożeniami po prostu Sieraków i widocznie już interweniował i są odszkodowania, a to nie o to chodzi.*

Jarosław Burba: *Ja powiem tak na terenie gminy też takie przypadki mieliśmy i zatrudnienie Cielaków i gospodarze bezpośrednio do nas zgłosili, ale zgłosili też do RDOŚ u te i tam nawet są kwestie odszkodowawcze. Tak, to też jest i ta kwestia. Ale też mieliśmy zgłoszenie od mieszkańców o wilkach w mieście i widoczne, które były w okolicach. My te wszystkie informacje, bo do miasta i zamieszczane w mieście i. Ale my te wszystkie informacje przekazujemy do. Doszło oczywiście, bo my występowaliśmy już wcześniej, jak się pierwsze informacje pojawiły w rejonie Miroszewa, chyba Warnołęka, czy Brzózki, że tak, że te wilki to nawet doszło. Przyjeżdżali mieszkańcom jakieś tam petardy hukowe dawali, ale wiadomo, to tych wilków, tak jak pan mówi, jest coraz więcej Z jednej strony oczywiście fachowcy też się wypowiadają na ten temat i nie ma w Polsce czy w Europie zgłoszeń, że wirus zaatakował człowieka. Ale to może być do czasu, bo też wilk na psy reaguje nerwowo, a mieszkańcy idą do lasu z psem na spacer. Tak, to lepiej dmuchać na zimne. My o tych wszystkich przypadkach też zgłaszamy. Wiemy też, bo ona wprost mówi, że mimo, że te watahy się powiększają, to na odstrzał zgód nie ma, bo to jest główny inspektor ochrony środowiska w Warszawie. To na tym poziomie jest, ale tych zgód nie ma. Wilk jest nadal traktowany jako chroniony, a problem się robi coraz większy.*

Helena Kowalska: *Ale tak jak pan przewodniczący tutaj powiedział, jeżeli nie będziemy zgłaszali, nie będziemy nagłaśniać to znowu tam nie będą wiedzieli, że jest problem i dalej nie będzie. Czyli koło się zamyka. Czyli każdy incydent należy zgłaszać.*

Marek Szczepankiewicz: *Jeszcze jedno pytanie. Czy rada już podjęła uchwałę apropos stawek rolnych podatku rolnego?*

Helena Kowalska: *Ale to Rada nie podejmuje tej uchwały. Tak, to jest komunikatem burmistrza ogłaszane i to wynika z komunikatu GUS u, jakie tam są przeliczniki. Nie było nigdy u nas takiej potrzeby, bo to zgodnie z komunikatem.*

Jarosław Burba : *Ale to prawda. Jakiś czas temu idę i właśnie patrzę, a dziecko wkłada malarzowi pędzel i z rodzicami było tutaj w rejonie tego. Ja poszedłem faktycznie, no przyniosłem tutaj do pani Rozalii, zabezpieczyliśmy w sejfie i pędzel przyspawamy.*

Helena Kowalska: *To wszystko. Bardzo państwu dziękuję za dzisiejszą pracę. Zamykam obrady sesji.*

Załączniki:

1. Lista obecności Radnych na Posiedzeniu XI
2. Lista obecności Pracowników Urzędu Gminy w Nowym Warpnie oraz kierowników jednostek

Organizacyjnych na XI Sesji Rady Miejskiej, oraz gości

3. Projekt Porządku Obrad

4. Sprawozdanie Burmistrza Gminy Nowe Warpno za okres od dnia 30.09.2025 r. do dnia 28.10.2025 r.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025

6. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego

7. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej

8. Uchwała Nr XI/094/2025

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2026 obowiązujących na terenie gminy Nowe Warpno

10. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego

11. Stanowisko Komisji Polityki Społecznej

12. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej

13. Uchwała Nr XI/095/2025

14. Podjęcie uchwały w zmiany uchwały Nr XI/088/2020 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości stawek tej opłaty i zwolnień

15. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego

16. Stanowisko Komisji Polityki Społecznej

17. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej

18. Uchwała Nr XI/096/2025

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na terenie Gminy Nowe Warpno

20. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego

21. Stanowisko Komisji Polityki Społecznej

22. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej

23. Uchwała Nr XI/097/2025

24. Podjęcie uchwały w sprawie z zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie gminy Nowe Warpno

25. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego

- 26. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej
- 27. Uchwała Nr XI/098/2025
- 28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/155/2021 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Nowe Warpno
- 29. Stanowisko Komisji ds. Budżetu i Rozwoju Gospodarczego
- 30. Lista głosowania imiennego Radnych na Posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej
- 31. Uchwała Nr XI/099/2025

sporządził
Klaudia Lipińska

przewodniczący
Helena Kowalska